

IZVAJANJE ZAKONA O DOLOČITVI MINIMALNE PLAČE

Pojasnilo DURS, št. 7-157/2006, 15. 11. 2006

V Uradnem listu RS, št. 114/06, je bil objavljen Zakon o določitvi minimalne plače – ZDMP, s katerim je določeno, da znaša:

- minimalna plača od 1. avgusta 2006 dalje 125.052 tolarjev,
- zjamčena plača od 1. avgusta 2006 dalje pa 56.970 tolarjev.

Glede na to, da je navedeni zakon začel veljati 10. novembra 2006, zneska minimalne in zjamčene plače pa je določil za obdobje od 1. avgusta 2006 dalje, se je odprlo vprašanje, ali se samozaposlenim in drugim zavarovancem, ki ne prejemajo plač, navedeni novi zneski retroaktivno upoštevajo pri obračunavanju prispevkov za socialno varnost, ki se določajo glede na znesek minimalne oziroma zjamčene plače.

V zvezi z navedenim vprašanjem sporočamo, da se pri reševanju tega vprašanja upošteva dejstvo, da so zavarovanci, ki so zavarovani od zavarovalnih osnov, določenih glede na znesek minimalne plače, v obdobju do uveljavitve ZDMP že obračunali in plačali prispevke za socialno varnost na podlagi takrat veljavnih zneskov teh osnov. S tem so v celoti in dokončno poravnali svoje obveznosti. Navedeni zavezanci zato ne delajo poračunov prispevkov za mesece avgust, september in oktober 2006, zneska nove minimalne in zjamčene plače pa se jim prvič upoštevata pri določitvi zavarovalnih osnov za obračun prispevkov za november 2006, to je do 15. 12. 2006.

Od zneskov poračunov plač, kakor jih delodajalci izplačujejo delavcem, ki so za čas po 1. avgustu 2006 prejeli plače pod zneskom, določenim v ZDPM, pa se prispevki za socialno varnost obračunajo in plačajo na način in po stopnjah, ki veljajo na dan izplačila takšnega poračuna. Na dan izplačila tega poračuna morajo delodajalci davčnemu organu predložiti tudi obračun davčnih odtegljajev na ustreznem obrazcu.